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The Consumer Legal protection in the banking contracts
Abstract:

Banking contracts are pre-formulated contracts whose contractual clauses are
unilaterally made by the bank. The last reserves the power of modification or cancellation of
those clauses. However, the contracting client has only the liberty to conclude or not the
contract, without any possibility of discussion or negotiation.

These contracts are characterized by contractual imbalance between the bank and the
client. Therefore, it is obvious that these contracts represent a breeding ground for
unreasonable clauses.

In such a context, the purpose of this study is to analyse the contractual imbalance
between the bank and the client and to seek for the legal means that protect the consumer in
order to maintain a balance between the two parties.

Key words:
Bank, Consumer, Banking Contract, Unreasonable Clauses.
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La protection juridique du consommateur dans les contrats bancaires
Résumé :

Les contrats bancaires sont des contrats d'adhésion dont les clauses contractuelles sont
pré-formulées unilatéralement par la banque. Cette derniere se réserve d’un pouvoir quant a
la modification ou I’annulation de ces clauses. En revanche, le client cocontractant a
seulement la liberté de conclure ou de ne pas conclure le contrat, sans avoir la possibilité de
discussion ou de négociation.

Ces contrats se caractérisent par un déséquilibre contractuel entre la banque et le
client; des lors, il est évident que ces contrats représentent un terrain favorable au
développement des clauses abusives.

Dans ce contexte, le but de cette étude est d’analyser le déséquilibre contractuel entre
la banque et le client consommateur, et de chercher les moyens juridiques qui protégent le
consommateur a maintenir un equ111bre entre les parties.

Mots clés :
Banque, consommateur, contrats bancaires, 1’obligation d’informer, clauses abusives.
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